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Vážený pán predseda vlády, milý Viktor! Vážení priatelia, tak na maďarskej ako aj slovenskej 

strane! 

 

Rád by som, vôbec to nehovorím formálne, poďakoval za pohostinnosť a srdečnosť, ktorá nás 

tu od skorých ranných hodín stretávala a stretáva na každom kroku. Ďakujem tu na tejto tlačovej 

konferencii aj za prijatie u vašej pani prezidentky, s ktorou som mal mimoriadne zaujímavý 

rozhovor. Poviem to trošku odľahčene, milý Viktor, dobre mi padne, keď prídem do krajiny, 

kde na mostoch vidíme spoločne slovenské a maďarské vlajky, do krajiny, ktorá napriek tomu, 

že si z iného politického tábora ako ja, rozumie Slovensku, a my robíme všetko preto, aby sme 

rozumeli politike, ktorú tak suverénne presadzuješ v Maďarsku. Zajtra odchádzam do Davosu 

na Svetové ekonomické fórum, a už som bol označený za príslušníka skupiny, ktorá sa nazýva 

„dirty twelve“, že vraj „bad boys“ a „bad women“. Nechcem teraz sa k tomu nejako špeciálne 

vracať, ale vážené dámy a páni, ak sa nepostavíme k tejto politike, že kto má iný názor, a kto 

nerešpektuje jediný povinný názor, je okamžite vylučovaný z dobrej spoločnosti, je označovaný 

za extrémistu, je považovaný za neštandardného politika, tak pán Boh ochraňuj naše krajiny a 

pán Boh ochraňuj Európsku úniu ako takú. 

 

Pán predseda, veľmi by som si želal, aby ďalšia éra spolupráce medzi Slovenskom a 

Maďarskom a Maďarskom a Slovenskom bola éra úprimne myslených nenávratných pôžičiek. 

Tak ako sme bez akýchkoľvek bočných úmyslov pomohli na hraniciach, takisto vnímame veľkú 

pomoc, ktorú momentálne maďarská armáda poskytuje Slovensku v podobe ochrane vzdušného 

priestoru, pretože naše podarené vlády odovzdali na Ukrajinu všetko, čo odovzdať mohli a 

Slovensko dnes nemá k dispozícii žiadne vojenské lietadlá, ktoré by mohli plniť túto špecifickú 

úlohu, preto toto je jeden z tých prejavov tých úprimných a nenávratných pôžičiek, na ktorých 

by som chcel ďalej zakladať našu spoluprácu. Dámy a páni možno nebudem hovoriť príliš zo 

súkromnej kuchyne, ale my sme si povedali s pánom predsedom vlády Maďarska, Viktorom 

Orbánom pred dlhými rokmi, že naša spolupráca musí byť na osoh obidvoch krajín, a v tomto 

duchu sa aj vyvíja situácia na Slovensku aj v Maďarsku, a som presvedčený, že ak sa pozerám 

do budúcnosti, bude sa vyvíjať aj ďalej. 

 

Milý Viktor, chcem ti povedať, že medzi normálnymi ľuďmi na Slovensku si veľmi populárny, 

a si populárny preto, lebo bojuješ za národnoštátne záujmy svojej krajiny, presadzuješ to, čo si 

sľúbil svojim voličom, otvorene hovoríš o chybách medzinárodných inštitúcií a veľmi jasne sa 

staviaš za suverenitu svojej vlastnej krajiny. Napriek tomu, že pochádzam, ako som povedal z 

iného tábora, na témy, ktoré si naznačil, máme v podstate rovnaký názor. Odmietame formu 

migračného paktu, kedy nám niekto bude prikazovať, že buď zoberieme migrantov, alebo za 

každého z nich zaplatíme pokutu 20 000 eur. Myslíme si, že krajiny majú byť natoľko 

suverénne, aby sa sami mohli rozhodnúť, akú formu solidarity prejavia. Máme rovnaký názor 

na Ukrajinu. Sme presvedčení, že Ukrajina nemá vojenské riešenie, a že stratégia, ktorá je 



momentálne nastavená voči Ukrajine, nefunguje, a vždy veľmi oceňujem, keď tieto slová 

otvorene a bez akéhokoľvek zaváhania opakuješ aj na úrovni Európskej rady. 

 

Vážený pán predseda, vážené Dámy a Páni! 

 

Áno, je pravda, že v roku 2010 sme mali možno 16 bodov spoločných, na ktorých sme vedeli 

prekračovať vzájomné hranice. Od roku 2016 doteraz je to už 40 bodov, kde môžu naši občania 

sa stretávať s maďarskými občanmi a naopak. A potvrdzujem slová pána predsedu vlády 

Maďarska, že pripravujeme ďalší zoznam aktivít, predovšetkým ide o rôzne prepojenia, ale aj 

projekty, ktoré sú osožné pre obidve krajiny, do ktorých pôjdeme v krátkom čase s plnou 

vervou, s plnou prípravou a s finančným krytím. Áno, bude treba aj ďalšie mosty. Bude treba 

rekonštruovať ďalšie cesty, ale čaká nás aj veľa pokiaľ ide o vnútroštátnu politiku. Informoval 

som pána predsedu vlády o tom, že chceme v krátkom čase organizovať výjazdové rokovania 

vlády Slovenskej republiky v regiónoch, kde spoločne žijú občania maďarskej národnosti spolu 

so Slovákmi a Slovenkami. Viktor, držím sa zásady, že je jedno či na území Slovenska žije 

Slovák, Maďar, Čech alebo Rusín. Všetci máme rovnaké problémy a povinnosťou vlády je 

každému jednému občanovi Slovenskej republiky sa venovať rovnakým spôsobom. Som veľmi 

rád, že došlo k vymenovaniu nového splnomocnenca pre národnostné menšiny na Slovensku s 

tým, že sme sa rozhodli, že tento post bude zastávať človek, ktorý pochádza z najsilnejšej 

národnostnej menšiny, ktorá žije na území Slovenskej republiky, teda z menšiny maďarskej. A 

čaká nás veľmi veľa zaujímavej, užitočnej práce. Ja som naznačil, že v krátkom čase sa 

stretneme a budeme túto prácu identifikovať. 

 

Máme rovnaký názor pán predseda na pôsobenie a fungovanie V4. Ja osobne považujem za 

veľkú tragédiu, že V4 bola znefunkčnená. Prosím, to sa nestalo nedbanlivosťou. V4 a 

spolupráca v rámci V4 bola úmyselne znefunkčnená, pretože je úplne evidentné, že keď sú štyri 

krajiny pohromade, ktoré reprezentujú 65 miliónov obyvateľov v rámci Európskej únie, dokážu 

presadiť veci, ktoré normálne individuálne krajiny presadiť nevedia. Aj preto naďalej budem 

vyvíjať tlak na českého premiéra, aby čo najrýchlejšie zvolal stretnutie premiérov krajín 

Vyšehradskej skupiny, aby toto stretnutie nebolo formálne, aby malo konkrétny obsah, aby sme 

témy, kde máme iné názory, dali nabok a venovali sa témam, ktoré nás výsostne zaujímajú. 

 

Máme rovnaký názor, vážené dámy a páni na budúcnosť Európskej únie pokiaľ ide o právo 

veta členských štátov Európskej únie. My to na Slovensku hovoríme otvorene, ak sa členským 

štátom Európskej únie zoberie právo veta a bude sa rozhodovať v zásadných politických a 

bezpečnostných otázkach nejakou väčšinou, to je začiatok konca Európskej únie, pretože potom 

to je diktát veľkých vo vzťahu k tým malým, a už ťažko môžeme hovoriť o nejakej suverenite, 

o ochrane národnoštátnych záujmov, pretože potom budú naše možnosti na ochranu 

národnoštátnych záujmov a suverenity mimoriadne oslabené. 

 

Dámy a Páni!  

 

Sme krajiny, ktoré sú odsúdené na spoluprácu, ale verím, že aj na úspech. Vymenili sme si dnes 

množstvo konkrétnych informácií o štruktúre biznisu v Maďarsku, o štruktúre biznisu na 



Slovensku. Aké handicapy má Maďarsko, aké handicapy má Slovensko. Niekde sa stretávame, 

niekde si budeme musieť svoje názory vymeniť a navzájom sa podporiť. Uznávame 

nevyhnutnosť atómovej energie pre dosahovanie energetickej sebestačnosti, čo nie vždy platí v 

iných štátoch sveta. Toto máme my však úplne jasné a uvedomujeme si, že bez toho, aby sme 

nemali atómové elektrárne, ťažko budeme môcť garantovať občanom jednej aj druhej krajiny 

dostatočný a cenovo prístupný objem elektrickej energie. 

 

A dostávam sa k tomu najpodstatnejšiemu, čo chcem asi dnes povedať tu v Budapešti. 

Pozorujeme s veľkou nevôľou, vážené dámy a páni, to čo sa v danom okamihu deje okolo 

obidvoch našich vlád. Európsky parlament chce prijať zajtra rezolúciu, ktorá má upozorňovať 

na určité procesy, ktoré na Slovensku prebiehajú v súvislosti so zmenou trestného zákona 

trestného poriadku a zrušením Úradu špeciálnej prokuratúry. Je mi veľmi ľúto, a musím to 

povedať, že iniciátormi tejto rezolúcie sú slovenskí opoziční europoslanci, ktorí si želajú, aby 

naša krajina bola poškodená, aby naša krajina nedostala eurofondy, aby sme nedostali peniaze, 

pretože keďže nevedia inak bojovať, tak radšej poškodia celú krajinu, aby poškodili celú vládu. 

Ja však pozerám teraz na to, čo sa deje okolo Maďarska. Objavujú sa návrhy a rezolúcie, ktoré 

vyzývajú k tomu, že má dôjsť dokonca až k návrhom na odobratie hlasovacích práv alebo iných 

dôležitých momentov, ktoré členská krajina Európskej únie má. Ako tu stojím, poviem to úplne 

presne, ak budem predsedom vlády Slovenskej republiky, nikdy nebudem súhlasiť s tým, aby 

krajina bola potrestaná za to, že bojuje za svoju suverenitu a za svoje národnoštátne záujmy, ak 

je to v rámci programu, ktorý je vládnym programom, ak je to v rámci Európskej únie. 

Opakujem to ešte raz. Na akékoľvek obmedzenie práv Maďarska je potrebný súhlas všetkých 

členských štátov Európskej únie. Ja, Robert Fico, predseda vlády Slovenskej republiky 

hovorím, nikdy nebudem súhlasiť s takýmto útokom na Maďarsko, pretože aj to sa prieči mojim 

pohľadom na význam suverenity a ochrany národnoštátnych záujmov jednotlivých členských 

štátov Európskej únie. 

 

Milý Viktor, vážený pán predseda, vážené Dámy a Páni! 

 

Veľmi si želám, aby otázka slovensko-maďarského spolunažívania na Slovensku nebola nikdy 

už predmetom politického súperenia. Veľmi si želám, aby sme všetku našu energiu, ktorú 

máme, ja si myslím, že nás už aj osobný vzťah zaväzuje, aby všetky témy, ktoré budeme spolu 

riešiť, boli len na osoh Slovenska a Maďarska. Sú to dve krajiny, ktoré majú historicky veľmi 

blízko. Sú to dve krajiny, ktoré prešli aj veľmi komplikovaným historickým obdobím, ale dnes 

sú na stole témy, kde nám ide doslova o prežitie všetkým, a ak ide o prežitie, je našou 

povinnosťou spolupracovať tak, ako sa to len v danom okamihu dá. 

 

Milý Viktor, vážený pán predseda vlády! 

 

Veľmi rád ťa uvidím aj súkromne, aj neformálne na Slovensku, ale je mojou povinnosťou 

poďakovať ti za dnešné prijatie v podobe oficiálnej návštevy a dovoľ mi, aby som ťa oficiálne 

pozval na oficiálnu návštevu Slovenskej republiky, ktorá by mohla byť významným 

pokračovaním toho všetkého užitočného, čo sme dnes spolu od rána prešli, a na čom všetkom 

sme sa aj spoločne dohodli. 



Želám Maďarsku všetko dobré. Želám tebe súkromne, osobne všetko dobré, a teším sa, vidíme 

sa skoro, prvého februára v Bruseli, kde s plným pochopením budeme sledovať tvoj legitímny 

súboj za to, čo si začal na ostatnej Európskej rade.  

 

Vážené Dámy a Páni! 

 

nemôžete očakávať od krajiny, ktorej sú odobraté fondy, aby dávala peniaze inej krajine. To 

jednoducho nejde, to nie je férové. To nie je spravodlivé. Preto ja vítam, dnes sme boli 

oboznámení so setom návrhov, ktoré maďarská strana prináša na rokovanie do Bruselu, ktoré 

podľa nášho názoru sú zmysluplné a sú racionálne, a ktoré ak bude mať záujem, tá väčšina v 

tej Európskej únii môžu viesť k tomu, že sa na konci dňa na tom samite dohodneme na tom, že 

dôjde k revízii rozpočtu Európskej únie, že dôjde k nejakému vytvoreniu spoločného nástroja 

pre Ukrajinu, ale musíme sa navzájom počúvať a oznamujeme preto, že slovenská vláda bude 

podporovať tieto návrhy, ktoré pán predseda vlády Maďarska už predstavil a ešte aj predstaví 

na pôde Bruselu. Všetko dobré vážené dámy a páni, milí priatelia, a v mene celej slovenskej 

delegácie ešte raz ďakujem za pohostinnosť, srdečnosť a za príjemnú atmosféru, ktorú tu v 

Budapešti vytvárate. Ďakujem pekne. 


